

INFLUENZA

DENMARK (information dated 20 March 1971). — Serological evidence of infection with influenza virus B was obtained from six cases in different parts of the country.

HONG KONG (information dated 13 March 1971) — Sporadic cases of influenza-like illness have been reported mainly in children 5-14 years of age. Influenza virus A2 antigenically similar to the A2/Hong Kong/68 strain was isolated from one case.

NETHERLANDS (information dated 1 April 1971) — In March the incidence of influenza-like illness was low and the symptom generally mild

Three strains of virus antigenically similar to A2/Hong Kong/68 and some strains of virus B have been isolated, and serological evidence of infection with viruses A and B has been obtained

UNITED KINGDOM (information dated 20 March 1971). — Several strains of influenza B virus have been isolated in the *North*, *Midlands*, and *South of England* since the middle of January 1971. Some were from children with influenza-like illnesses in three school outbreaks and some were from infants and young children with more serious lower respiratory illness, pneumonia and croup.

One strain of influenza A2 virus similar to the Hong Kong/68 variant was isolated from the lung of a man aged 49 who became ill on 20 February 1971. He had a short illness and died with a confluent haemorrhagic pneumonia. His work brought him into frequent contact with people from all over the world. This is the only case of influenza A2 infection confirmed so far in Britain this winter.

GRIPPE

DANEMARK (information en date du 20 mars 1971). — L'infection à virus B a été mise en évidence par les examens sérologiques chez six malades dans différents secteurs du pays.

HONG KONG (information en date du 13 mars 1971) — Des cas sporadiques d'affections d'allure grippale ont été signalés, principalement chez des enfants âgés de 5 à 14 ans. Chez l'un des malades, on a isolé une souche de virus grippal A2 proche au point de vue antigénique de A2/Hong Kong/68.

PAYS-BAS (information en date du 1^{er} avril 1971) — En mars, l'incidence des affections d'allure grippale a été faible et les symptômes généralement bénins

On a isolé trois souches de virus proches au point de vue antigénique de A2/Hong Kong/68 et quelques souches de virus B, l'infection à virus A et B a été mise en évidence par les examens sérologiques

ROYAUME-UNI (information en date du 20 mars 1971). — Plusieurs souches de virus grippal B ont été isolées dans le *nord*, dans les *Midlands* et dans le *sud de l'Angleterre* depuis le milieu de janvier 1971. Quelques-unes l'ont été chez des enfants atteints d'affections d'allure grippale dont on a observé trois poussées dans des écoles, d'autres ont été isolées chez des nourrissons et de jeunes enfants souffrant d'affections plus graves des voies respiratoires inférieures, de pneumonie et de croup.

Une souche de virus grippal A2, proche de la variante Hong Kong/68, a été isolée dans le poumon d'un homme âgé de 49 ans qui est tombé malade le 20 février 1971. La maladie a été courte et le patient est mort de broncho-pneumonie hémorragique. Son travail le mettait fréquemment en contact avec des gens du monde entier. Il s'agit du seul cas d'infection à virus A2 confirmé jusqu'ici en Grande-Bretagne cet hiver.